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Zakljudak.

glas za, '16 suzdr2anih i 1 protiv konstatujem da smo usvojili predloZeni

Prelazimo na zastupnidka pitanja. uva2eni zastupnik Razim Halki6, oprostite
molim vas kolega samo da konstatujem da 10 i 24.

RAZIM HALKIC:
Uva2eni predsjedavaju6i, uva2eno rukovodstvo, postovana predsjednice

Federacije, dopredsjednici ministri, uvazene kolegice i kolege parlamenta, gosti, novinari,
imam jedno pitanje vrlo kratko za ministra boraca gospodina Lokmi6a, s o6zirom da ve6
duZe vrijeme u eteru je i problematika boraike populacije iz koje ja dolazim takocler, a
odnosi se na izmjene idopune boradkog zakona odnosno zakoia o dopunskim pravima
boraca RVl, u smislu dokle se doslo sa izmjenama togZakona,dokle se doslo s bora6kim
dodatkom i svim onim izmjenama koje su traZile boradke organizacije u smislu izmjena
onih datuma kad je u pitanju penzionisanje 20 i nesto boracj te ostalih detalja koje smo
iznosili na bora6koj Komisiji, jedan od tih detalja je bio i ukidanj" onog pror"dnog sta2a
na birou od godinu dana, pa molim ministra da nam to ako'mo2elanas ovdle prije
podetka sjednice obrazloii dokle se to do5lo, zahvaljujem.

DRAGAN MIOKOVIC:
Hvala lijepo, gospodine ministre ja vas molim u pet minuta da odgovorite na

postavljeno pitanje.
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LOKMIC:
elanovi radnog predsjedniitva, postovana gospoclo Bradara, predsjednice

Federacije, dopredsjednici gospodine Lendo, gospodini siojanovi6u, uvazene koiegice i
kolege ministri, zastupnice i zastupnici, cijenjeni mediji isvi ostali prisutni. prije svega
Zelim vam uspjesan rad i srdaino vas pozdiavljam u ime Federalnog ministarstua za
pitanje boraca invalida odbrambenooslobodiladkog rata odnosno minisiarstva za pitanja
branitelja invalida domovinskog rata. ovo je problematika koja je aktuelna vei oujo
vremena ija 6u ako mi dozvolite vratiti se na 9., maj 2023., god'ine kada smo imali u
G,radadcu obiljezavanje dana zlatnih ljiljana ikao posljednli govornik dakle, predstavit 6e
Vladu izlaze6i prema govornici dobio sam jednu simpaiidnu opasku dakle, neko iz publike
je povikao ho6emo bora6ki dodatak kasnije se ispostavilo da su to moji zenidani i naravno
nikome ne zamjerim Sto mi je bio pokazatelj da je to jedan od aktuelnih problema u to
vrijeme. Ja ni tada nisam apriore odbio razgovarati o tome nego sam zamolio za malo
strpljenja bila je u 23.,pai 24., godini prioritetnih problema koje lmo nadam se na radost
boradke populacije uspjesno rijesili. o toj problematici se pridalo doduie u ranijem
periodu ali koliko sam upoznat zvanidnih ozbiljnijih inicijativa prijedloga prema Vladi FB;H
i ministarstuu nije bilo jer se tada rjesavao problem egzistencilalne n-aknade i evo
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dodosmo do tog momenta da i konadno zauzmemo odnosno ja izrazim ovako javno pred
vama detalje te problematike. prije odredenog vremena aikte, u toku ove godine u
odnosu na prethodnu 202_4., godinu, kada je bilo 6 ili 7 zvanidnih inicijativi prema
Ministarstuu odnosno Vladi za izmjena i dopune toga Zakona o uvotlenle boiadkog
dodatka iu ovoj godini dakle, i nakon formiranja radne grupe i nakon ve6 odratleno!
prvog sastanka radne grupe evo jutros na stolu imam novu lnicijativu od jednog delegati
u domu naroda koji pita gdje je to dokle se doslo sa tim, dakle, ljuoi ne vide iliirevide te
informacije, Vlada je na sjednici od 13.2.202s. godine formiiala radnu grupu od 19
dlanova koja je ve6 24. aprila ove godine imala prvi radni sastanak, ja v;eruj-em da iemo
po5tuju6i 2 Zaljutka sa tog radnog sastanka ve6 u narednih mlesec iliovi dana najkasnije
im.ati i drugi sastanak jer na tom prvom sastanku usvojena sj dva Zakljudka da sL grupe
odnosno. dlanovi radnih grupa na terenu susreiu ia ljudima razgovar4u porusiyu
usaglasiti odnosno konkretnije donijeti prijedloge za sljedeii sastanik, proLtematit<a je
vrlo opse2na slo2ena jedan drugi Zakljuiak je bio da u-donosenju konkretnih Zakljudaia
ponovo sjednemo i pokusamo rijeiiti taj problem, tu se name6u tri kljudna pitanja (od tog
famoznog boradkog dodatka dakle, koga uvesti u p,t,va za koriitenje tog'bora6ko!
dgdatka da li sve kategorije zatim iznos koji iznos opredjeliti jer bilo je prleotoga vjerujte
od 0,10 maraka pa do 10 KM za jedan provedeni mjesec u oruzanim'snagama-giH, itr6ei
problem odnosno pitanje ili dilema je da li itu primjeniti model koji je primjenjen pri
odredivanju egzistencUalne naknde odnosno da li odredeni dio korisnika prebaciti na
kantone a jedan dio na Federaciju, najdesie pominjana cifra koja se predlagala je s KM
po provedenom mjesecu u oruzanim snagama sto je po tadasnjem kalkulacijama bilo
otprilike 16,5 miliona maraka mjesedno, odnosno na nivou godine 190 miliona KM sto je
u tom periodu dakle, 23., kada sam prve ozbiljnije analize radio bilo vise od s0yo bud2eta,
priznat 6ete da je zaista bilo nerealno prema Vladi je doslo dakle, tih ve6 15 inicijativa
morale su biti odbijene jer u biti se krse sa ilanom 8., Zakona o Bud2etu koji ka2e bez
fiskalne precizne procjene ne smije se ulaziti u te radnje, ja sam ubjeilen da 6ete ivi
razumjeti to, da 6ete prenositi evo dakle, tadnu informaciju dakle, Komisija je formirana
ve6 odradila prvi zadatak ija vjerujem da cemo u vrlo skoro vrijeme imati i drugi kompletni
zadatak, vrlo 6esto porede kada borci pitaju 5ta je dokle, kako u RS-u mogu svi imati
boradki dodatak zamolio sam da mi se pripreme i ti pokazatelji nije tadno da u RS imaju
svi boradki dodatak oni su izvrsili takozvanu kategorizaciju i prema informacijama koje ja
imam samo borci prve idruge kategorije dakle, ljudi iz prve zone borbenih dejstava- njih
negdje 6 hiljada 480 imaju redovnu ovaj redovni boraCki dodatak ali evo ja i Vhda poku6at
cemo udiniti sve da i u tom pogledu dodemo do kvalitetnog rjesenja. Molim vas da, u
razgovorima prenesete dakle, to su prave informacije a evo kad se tide drugog pitanja
gospodina zastupnika, dakle, famozni Zpp imao sam ve6 desetak inicijativa piileotoga
radna grupa je takocler pripremljena moji saradnici su u zavrsnoj fazi i vrlo urz6 cemo
sjesti i detaljnije o tome porazgovarati, znarn za ta ograniEenja, znam za te datume ali
evo mogu obecati da cemo u skorije vrijeme zajedno sjesti i oko toga se dogovoriti, ievo
ako dozvolite, koristim se ovom prilikom da i borcima preko vas uputim irformaciju da
6emo kad seti6e obecanja prema borcima o isplatijednokratne novdane pomo6i vrlobzo
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imati lijepe informacije premijer je na posljednjoj pres konferenciji obedao da 6e se u6initi
sve da u Sto kraiem roku obezbijedimo sredstva od cirka oko 1g miliona KM za
jednokratnu novdanu pomo6 za 103 hiljade i481 korisnika od kojih se tri ipo do detri
hlljade preklapaju dakle, tadan podatak korisnika koji 6e dobiti tu novdanu pomoi od 200
KM je 99 hiljada 496 korisnika mi smo ve6 pripremili Uredbu koja je u zavrinoj fazi i
nadam se u Sto kracem roku da 6emo to uspjeti i isplatiti. s ovog mlesta 2elim se izvinuti
ispridati borcima braniteljima za to kasnjenje ali svi razumijetJsituaciju problematiku s
kojom se premijer s kojim se Vlada bavila ali naravno ni ja kao minisiar'ali premiler ne
bismo sigurno sebi dozvolili da prekriimo dato obeianje. Nadam se da ste zadovoljni
odgovorom, hvala vam lijepa, prijatno.

DRAGAN MIOKOVIC:
Hvala gospodine ministre. lzvolite gospodine MeSaliiu

MAHIR MESALIC:

.Pozdravljam sve prisutne, posto se javljam prvi put za rijei, zamolio bih od sad
kod odgovora da bi Sto kra6e odgovore imaju rjudi ovol6 roli 6ei<aju da postave pitanja,
nema potrebe ovdje da se pamfleti Vlade iznose, da re2im-postavqa piianla sam sebi i
odgovara sam sebi jer bi mi iz opozicije Zeljeli da postavimo koje piian;e 1ei mi nemamo
informacija koje ima parlamentarna ve6ina ivlada, prema tome,-ovdje iovjek oduzeo sad
nama 15 minuta svojim obe6anjima i pamfletima umjesto da se koncentrisemo na
konkretne odgovore, a siguran sam da ima odgovorjerje danas predloien ovaj isti Zakon
Sto dovjek govori, da se uvrsti u parlamentarnu proceduru u vezi boradkih naknada ali se
to uporno dobija od strane ve6ine, tako da nemojte biti licemjerni molim vas postavljati
pitanja sami sebi reZim pita sam sebe kad ee biii ovo i ono, dakle, oslobodite prostor
opoziciji poito sve krijete od opozicije imamo pravo i na efikasniji odgovor da se manje
vremena troSi a imat 6u pitanja za minisha kasnije. Hvala.

DRAGAN MIOKOVIC:
Gospodine Meiali6u,. ja vas upuiujem da proditate dlan poslovnika koji regulise

poslovnicki sat, ovo je predvideno za postavljanje pitanja od strane zastupnika i odgovore
ministara, ministar je govorio tadno 7,5 minuta ima pravo na 5 ja imam pravo da svakom
govorniku dopustim do 3 minute, prema tome nije 15 minuta i ministar je postupio
odnosno kompletna procedura je u skradu posrovni8ki, zastupnik rvan Boban.

IVAN BOBAN:
Po5tovano rukovodstuo Zastupnidkog doma, eranovi Vrade, predsjednice ipotpredsjednici Federacije, kolegice i kolege zastupnici, ja vas sve skupa isrdaeno

pozdravljam. Moje pitanje je upu6ujem Fedeiarnom mrnistaisvu prometa i iomunikacija


